
26 Zoogdier2006-17(2)

VZZ-nieuws

Nieuwe directeurVZZ: natuurliefhebber

die bruggen kan bouwen

Wanneer kwam de waardering voor het in verhouding

tot de Achterhoek ‘vlakke en lege’ westen?

“Na de kweekschool, waar ik ben opgeleid tot

onderwijzer, ben ik gaan werken in het voortge-

zet onderwijs in combinatie met een studie MO

Aardrijkskunde. Ik werkte toen als leraar aardrijks-

kunde op een scholengemeenschap in Alphen a/d

Rijn. De belangstelling voor biologie was toen al

aanwezig, maar ik was meer een waarnemer: niet

Sinds I juni heeft de VZZ een nieuwe directeur. Jos

Teeuwisse (1948) staat na een carrière als aard-

rijkskundeleraar, milieuambtenaar, directeur van

het Noord-Hollands Landschap en enkele jaren bij

het Bouwfonds Fondsenbeheer nu aan het roer

van de zoogdiervereniging. Hij groeide op met de

natuur van het kleinschalige Achterhoekse land-

schap. Zoogdier had een openhartig gesprek met

hem over zoogdieren, de VZZ en haar toekomst.

Een half woord blijkt genoeg om een stroom van

ideeën en plannen op gang te brengen.

“De aandacht voor de natuur is begonnen in de

Achterhoek met het kijken naar reeën. In alle

vroegte op zoek naar een plotselinge ontmoeting.

Van tevoren niet weten óf je ze zou zien, en wáár.

Het is bijzonder spannend om als jonge jongen

door het veld te struinen en zo’n groot wild

zoogdier tegen te komen. De ree heeft altijd die

aantrekkingskracht behouden voor me: zelfs nu

nog, jaren later. Als ik met de trein van Amersfoort

naar mijn woonplaats Castricum reis, zorg ik dat

ik ter hoogte van het Naardermeer aan de goede

kant van de trein zit. De reeën staan altijd aan de

noordkant van de spoorlijn op vaste plekken, nooit

aan de zuidkant.”
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zozeer geïnteresseerd in de specifieke dieren,meer

in het landschap. Een studie naar het ontstaan en de

ligging van geriefhoutbosjes heeft mij op hel spoor

van de landschapsecologie gezet. Over deze bosjes

heb ik zelfs nog een boekje geschreven voor de

Stichting Natuur en Milieu.

Op een gegeven moment kon ik mijn baan als

leraar combineren met die van milieuambtenaar

van de gemeente Nieuwkoop. Dat betekende de

helft van de tijd voor de klas en de andere helft

met een bootje het Plassengebied in. De vrijheid

die dat met zich meebracht,was geweldig. Het was

een prachtige tijd, waarin ik het moerasgebied en de

weidsheid enorm ben gaan waarderen.”

Dot kwam natuurlijk goed van pas bij het Noord-

Hollands Landschap?

“Het Noord-Hollands Landschap is, onder mijn

directeurschap, in korte tijd uitgegroeid van een

kleine speler tot een volwaardige partner op het

gebied van natuur en natuurbescherming in Noord-

Holland. Het Noord-Hollands Landschap werkte in

een provincie waar al tal van andere terreinbeheer-

ders actief waren.Voor ons restte alleen nog het

veenweidegebied.De stichting heeft zich echter niet

alleen gericht op
het veenweidegebied, maar zich

daarnaast ook geprofileerd als dé overkoepelende

organisatie voor alle natuur in Noord-Holland. Dit

was een gouden greep, waarmee een groot publiek

bereikt kon worden en waardoor het aantal leden

snel toenam tot meer dan 25.000."

Een prachtig aantal leden, maar dat is toch nauwelijks

voorstelbaar bij de VZZ?

“De VZZ heeft een uitstekende zet gedaan door

zich te profileren als dé zoogdiervereniging van

Nederland. Door deze brede aanpak kan de aan-

dacht en het draagvlak voor zoogdieren enorm

worden vergroot. Op dit moment is de onderzoek-

stak van de VZZ het grootst en sterkst en is er op

het vlak van zoogdierbescherming nog ontzettend

veel te winnen. De publieksfunctie van de vereni-

ging zal meer aandacht moeten krijgen. Het grote

publiek bereik je nou eenmaal beter met informatie

over een egel of vos in de tuin, dan met de bescher-

ming van onzichtbare dieren als een boonmaner.

Het tegenkomen van een groot zoogdier als een

vos of een ree spreekt mensen aan. Door aan zulke

belevenissen aandacht te besteden in een publieks-

blad krijg je meer leden, meer draagvlak en uitein-

delijke meer onderzoek en bescherming. De twee

kanten van de vereniging -
de deskundigheid van

actieve leden en het draagvlak bij het grote publiek

- zijn beide nodig om deVZZwerkelijk uit te laten

groeien tot dé zoogdiervereniging van Nederland.

Een aanzienlijk aantal actieve leden lijkt niet echt

geïnteresseerd in de brede publieksfunctie van de VZZ?

“De VZZ zal nooit zoveel leden krijgen als

Vogelbescherming, maar er is voor de vereniging

wel degelijk ruimte om te kunnen groeien tot

5.000 a 10.000 leden. Dan ben je een interessante

gesprekspartner en komt de deskundigheid van de

actieve leden het best tot zijn recht. Beide kanten

van de vereniging zijn echt hard nodig en kan je

niet los zien van elkaar. DeVZZ zal geen actieclub

worden, zoals de zeehondencrèche in Pieterburen

of Das&Boom in Beek-Ubbergen. Het zal juist meer

een combinatie worden van een Vogelbescherming

en een SOVON."

Hoe kwam u eigenlijk bij het Bouwfonds terecht? Dat

roept associaties op met de snelle vastgoedwereld.

“Dat beeld is maar zeer ten dele terecht. Ik was

werkzaam bij BouwfondsFondsenbeheer,demanage-

mentorganisatie van onder andere het Nationaal

Groenfonds en het Nationaal Restauratiefonds.Mijn

taak was het verkennen van nieuwe markten voor

deze fondsen: het zoeken van nieuwe kansen. In die

hoedanigheid kon ik mijn passie voor de historische

geografie, de aandacht voor het landschap, handen

en voeten geven. Je ziet de aandacht voor het land-

schap op meer vlakken terugkomen: het aanwijzen

van de Nationale Landschappen en het oprichten

van de Stichting Nederlands Cultuurlandschap bij-

voorbeeld. De combinatie van economie, ecologie

en cultuurhistorie is een heel boeiende. Samen

bepalen zij het landschap.”

Het directeurschap van de VZZ lijkt u op het lijf

geschreven.

“De afgelopen jaren heb ik met veel plezier bij het

Bouwfonds gewerkt, maar ik was toe aan een nieuwe

uitdaging. Als directeur van de Zoogdiervereniging
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VZZ kan ik mijn opgedane kennis en ervaring goed

gebruiken.De komende jaren wacht een uitdagende

klus, maar ik ervaar elke dag de wil en de inzet van

alle betrokkenen, - zowel medewerkers, bestuur als

vrijwilligers -, om de VZZ tot een grotere en ster-

kere organisatie te maken. En uiteindelijk is natuur

toch mijn passie. Niets heerlijkers dan om ‘s avonds

met mijn vrouw nog even op de fiets naar de duinen

te gaan en te genieten van de natuur.”

tekst en foto: Maurice La Haye

Van bureau en bestuur

Zaterdag 22 april werd de Algemene ledenverga-

dering gehouden,De meest belangrijke punten die

hierop besproken zijn:

• verslagen over 2005.

Alle leden hebben het jaarverslag thuis toegestuurd

gekregen. Het financieel verslag lag ter vergadering.

De uitgaven kwamen overeen met de begroting,

maar de inkomsten niet. De verenigingsloot het jaar

af met een verlies van bijna €28.000,-.Voorzien was

een verlies van €18,595,-. Het streven was, meer

leden te werven en een subsidie te werven voor

het onderhoud van de websites. Beide zijn mislukt.

Aan het eind van 2005 had de Zoogdiervereniging

VZZ 1423 leden; eind 2004 was dit nog 1480.

• aftreden bestuursleden.

Ton Bosman nam afscheid als voorzitter van de

VZZ. Een opvolger is nog niet gevonden. Zijn func-

tie wordt tijdelijk bekleed door Rob van Apeldoorn.

Daarnaast zitten Jacob van Olst (penningmeester),

Hans Bekker (secretaris a.i.) en Peter van der

Linden in het bestuur. Leo van Breukelen nam reeds

in november 2005 afscheid van het bestuur.

Ton was ook voorzitter van de Steunstichting

VZZ. Daar wordt zijn plaats tijdelijk ingenomen

door Peter van der Linden, gesteund door Jacob

van Olst (penningmeester). De stichting ontbeert

op dit moment een secretaris.

• nieuwe contributies.

Sinds 2002 zijn de contributie- en abonne-

mentskosten stabiel gebleven. Het voorstel tot

contributieverhoging om de inflatie het hoofd

te bieden en de toenemende inzet van betaalde

krachten te financieren is door de ledenvergadering

goedgekeurd. De nieuwe bedragen per I januari

2007 worden:

Basislid (alleen Zoogdier) €18,-

Volledig lid (Zoogdier + Lutra) €30,-

Abonnement Lutra (geen lid VZZ) €21 ,-

Abonnement Zoogdier €8,50

(alleen voor leden Natuurpunt)

Studenten kunnen nog steeds gedurende twee jaar

een korting van €4,50 op het volledig en het basis-

lidmaatschap krijgen.

•
naamsbekendheid.

Sander Verweerd presenteerde de resultaten van

de enquête die eerder dit jaar naar de leden

gestuurd was. De resultaten kunt u vinden op onze

website www.vzz.nl.

• financiële positie van de vereniging

Een belangrijke oorzaak van het begrotingstekort

is, dat voor steeds meer ondersteunende werk-

zaamheden een beroep wordt gedaan op betaalde

krachten (sinds I januari 2005 ondergebracht in de

Steunstichting VZZ). Eerder uitte het bestuur hier

al zijn bezorgdheid over en riep de leden
op zich

aan te melden voor vrijwilligerswerk.Vooral op het

vlak van pr is er behoefte aan vrijwilligers. Denk

aan bemensen van stands, verzamelen van foto’s

en schrijven van teksten voor de websites, geven

van lezingen e.d. Of gewoon binnen de eigen ken-

nissenkring reclame voor de VZZ maken. Tenslotte

kan de financiële positie van deVZZ ook verbeterd

worden door meer inkomsten uit contributies. U

kunt daarbij helpen: werf een lid en het aantal leden

verdubbelt in een keer naar 3.000.

Dennis Wansink en Hans Bekker

Nieuwe eindredacteur Zoogdier

April is the cruellest month....

Zo begint het gedicht The Waste Land van TS Eliot.

Het was voor mij twintig jaar geleden een open-

baring om natuur in dichtvorm te ondergaan. Ik

ben van beide nooit meer genezen. De afgelopen

aprilmaand was voor mij in tegenstellingtot boven-

genoemde een goede. Benoemd als eindredacteur
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van dit blad ben ik dan ook voornemens om mijn

uiterste best te doen om de ingeslagen weg van de

afgelopen jaren met behulp van het bestaande team

door te zetten en verder te ontwikkelen.

Mijn achtergrond als informatiespecialist brengt

een brede belangstelling met zich mee. Ik werk als

freelance journalist op het gebied kunst, cultuur en

natuur en als redacteur voor de EHBO vereniging

Noord-Brabant waar ik het proces naar een nieuw

tijdschrift/website begeleid. Ook ben ik onder

andere lid van de literaire kring Meralit’ woord in

beweging’ waarbij we activiteiten organiseren om

het geschreven en gesproken woord in alle denk-

bare kunstvormen aan het publiek te presenteren.

“Onderstroom” is mijn laatste dichtbundel,

die in eigen beheer is uitgegeven. In de gedichten

die ik schrijf, neemt de natuur als onderwerp

een grote plaats in. Maar ook fysiek ben ik regel-

matig in de natuur te vinden. Als lid van IVN de

Maasvallei werkgroep Venei Hoogstam vertoef ik

soms boven in boomkruinen om snoeiwerkzaam-

heden uit te voeren; ook heb ik meegedaan met het

NK Maasheggenvlechten.Tijdens wandeltochten in

binnen- en buitenland laat ik me samen met mijn

vriendin graag verrassen door de omgeving. In de

toekomst zal ook onze dochter van inmiddels drie

maanden oud ons daarbij vergezellen, immers jong

geleerd... Om terug te komen bij deVZZ en in het

bijzonder het tijdschrift Zoogdier: ik verheug me nu

al op de samenwerking.

Frank Bekkers

Zoogdiercursussen

Vanuit de Voff worden er komende maanden door

de zoogdiervereniging VZZ de volgende basiscur-

sussen aangeboden:

•Herkennen en inventariseren Vleermuizen

•
Herkennen en inventariseren Zoogdieren

Deze basiscursussen vinden plaats door heel

Nederland en zijn bedoeld voor mensen die gefas-

cineerd zijn door vleermuizen en/of andere zoog-

dieren maar niet weten waar en hoe ze moeten

beginnen.Voor hen bieden deze cursussen de ideale

opstap waarmee men bijvoorbeeld bij een regionale

werkgroep aan de slag kan gaan om de soorten

verder te leren kennen. De cursussen bestaan uit

een theoretisch en een praktijk gedeelte.

De tweedaagse vleermuiscursussen vinden

plaats in de maanden juni en juli op een vijftal plaat-

sen in Nederland. Onderwerpen die bij het theo-

retische deel aan de orde komen zijn: ecologie van

vleermuizen, inventarisatiemethoden, herkenning

van vleermuizen, toepassing van vleermuisgegevens

en activiteiten van regionale werkgroep.

Buiten in het veld wordt aandacht besteed aan

herkenning van vleermuizen aan de hand van geluid

(batdetector), opsporen van verblijfplaatsen (zwer-

mende en roepende vleermuizen), karteren van

jagende vleermuizen en vleermuizen op vliegroute.

Bij de eendaagse zoogdiercursussen in de maan-

den september en oktober wordt ingegaan op een

aantal van de volgende soorten: spitsmuizen, woel-

muizen, hazelmuis, boommarter en bever (afhan-

kelijk van de aanwezigheid in de omgeving van de

cursuslocatie).

Tijdens de theorie komen de verschillende

inventarisatiemethoden,ecologie en herkenningvan

de soorten aan de orde. Bij het praktijkdeel wordt

er gevangen met vallen (spits- en woelmuizen),

gezocht naar nesten en sporen in het veld.

Kijk voor meer informatie (ook over datum en

locaties) en voor opgave op: www.telmee.nl

*
Kijk bij het cursusoverzicht.

Neeltje Huizinga


